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skupStini crne gore

Na osnovu ciana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odborza ekonomiju, finansije i 
budzet, sa nastavka 31. sjednice, odr/anog 5. sepleinbra 2024. godine, podiiosi

I Z VJ E S TAJ
0 razmatranju PREDLOGA ZAKONA 0IZMJENAMAIDOPUNAMA ZAKONA 0 AICCIZAMA

Odbor se, kroz uvodno obrazlozenje predstavnika predlagaca zakona, upoznao sa 
razlozima za izmjene i dopune Zakona o akcizama, koje imaju za cilj povedanje bud^etskih prihoda 
i postizanje ciljeva koji su definisani Fiskalnom strategijom Crne Gore za period 2024 - 2027. 
godina. Ukazano je da se ovim zakonom zeli obezbjediti: generisanje novih prihoda po osnovu 
akciza sirenjem obuhvala proizvoda u dijelu negaziranih pica sa dodalkom Secera i uvodenjem 
akcize na „mirna'‘ vina; usaglasavanje propisa iz obiasti akcizne politike sa relevantnom 
regulativom EU, i obezbjedivanje stabilnih i odrzivih prihoda po osnovu akciza sto je preduslov 
ukupne makroekonomske stabilnosti svake zemlje. Takode navedenim zakonskim rjesenjem se 
predlaze nastavak usaglasavanja vazeceg zakona sa odredbama Direktive 2003/96 o 
restrukuriranju okvira Zajednice za oporezivanje energenta i elektricne energije cime ce se 
izvrsiti unapredenje postojecih rjesenja kada je u pitanju promet energentima. U cilju jacanja 
konkurentnosti i stimulisanja daljeg razvoja vinskog sektora ovim zakonom se, shodno 
odredbama Direktive Savjeta 2020/1151 o izmjeni Direktive 92/83/EZ o uskladivanju striiktura 
akcize na alkohol i alkoholna pica, predlaze inogucnost uvodenja samostalnih malih proizvodafa 
vina koji u komercijalne svrhe proizvodi do 1000 hektoiitara vina godisnje i koji bi placao akcizu u 
iznosu od 50% visine akcize iz ciana 43 stav 2 tacka 2 ovog Zakona (12,5 eura po hi).

U radu sjednice Odbora, u skladu sa clanom 67 stav 4 Poslovnika Skupstine Crne Gore 
ucestvovao je i predstavnik Privredne komore Crne Gore koji je, izmedu ostalog, ukazao da je 
praksa da u vecini zemaija EU ne postoji obaveza placanja akcize na ova vina, da u Crnoj Gori 
imamo 112 registrovanih vinarija, dominantno malih i da 99% vina koja proizvode su „mirna" 
vina i da ce uvodenje ove akcize dovesti do povecanja troskova proizvodnje, povecanja cijena i 
smanjenja konkurentnosti crnogorskih vina.

Tokom rasprave, iskazano je misljenje da treba dodatno sagledati da li je opravdano 
uvodenje akcize na ,.mirna'' vina, imajuci u vidu nevelike efekte ovog rjesenja po budzet driave ali 
znacajan uticaj i opterecenje za proizvodace vina. Takode, iskazana su misljenja da ova mjera, iako 
nepopularna nece predstavljati veliki trosak za proizvodace vina, izmedu ostalog, i zbog ostalih 
stimulativnih mjera koje su predvidene drugim predlozima zakona iz seta poreskih zakona, da se 
ovim vrsi pravednija raspodjela drustvenog dohotka i da ista u sustini predstavlja jednu vrstu 
kompezatorne mjere.

Nakon rasprave, Odbor je sa sedam glasova „za'' odlucio da predlozi Skupstini da usvoji 
Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o akcizama.

Za izvjestioca Odbora na sjednici SkupStine odreden je poslanik Nikola Rakocevic.
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